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ΤΗΣ ΑΝΤΙΓΟΝΗΣ ΣΟΛΟΜΩΝΙΔΟΥ ΔΡΟΥΣΙΩΤΟΥ

ιώθετε  να σας έχει λείψει η ενεργός δημοσιογρα-
φία; Ναι, αλλά ένα μεγάλο μέρος της δουλειάς μου
ως επικεφαλής της Αντιπροσωπείας της Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής έχει σχέση με τα Μέσα Ενημέρωσης,
διότι χωρίς τη συνεργασία τους δεν μπορούμε να
προβάλουμε τα μηνύματα της Ευρώπης στον κυ-
πριακό λαό. 

Είστε ο δημοσιογράφος που συντόνισε την πρώ-
τη τηλεοπτική αναμέτρηση των υποψηφίων προέ-
δρων στο ΡΙΚ … Πασχαλίδη, Βασιλείου, Κληρίδη…

Το αίμα του δημοσιογράφου βράζει αυτόν τον
καιρό, λόγω της προεκλογικής περιόδου;Ασφαλώς,
όταν βλέπω τις συζητήσεις που γίνονται στις τηλεο-
ράσεις θα ήθελα πάρα πολύ να ήμουν και πάλι στην
καρέκλα του δημοσιογράφου.

Σήμερα είναι πιο εύκολα τα πράγματα; Θα ήταν
η ίδια πρόκληση και θα απαιτείτο η ίδια προετοιμα-
σία για να ανταποκριθείς στο ρόλο σου. Ίσως σήμε-
ρα να επέτρεπα κάτι πιο χαλαρό για να γίνει μια πιο
ελεύθερη συζήτηση, αντί εκείνο το στημένο με τό-
σα δευτερόλεπτα ο καθένας. 

Πιο εύκολα ενημερώνεται σήμερα ένας δημο-
σιογράφος; Εξαρτάται από τον ίδιο τον δημοσιο-
γράφο κατά πόσο κυνηγά τη συνεχή ενημέρωση και
επιμόρφωση. Τώρα που δεν είμαι στη μάχιμη δημο-
σιογραφία όταν πάω σπίτι αντί να ξεκουραστώ, μπαί-

νω στο διαδίκτυο για να δια-
βάσω τις ιστοσελίδες των
διεθνών πρακτορείων.

Η θέση του διευθυντή
του Κυπριακού Πρακτορεί-
ου Ειδήσεων παραμένει ακό-
μη άδεια… από τότε που
έφυγα, πριν 27 μήνες. Εκτε-
λεί καθήκοντα διευθυντή ο
αρχισυντάκτης και οι λόγοι
είναι γνωστοί.

Πώς βλέπετε το ρόλο
που επιτελεί σήμερα το
ΚΥ.Π.Ε.; Είναι η πρώτη πηγή

ενημέρωσης των κυπριακών ΜΜΕ αλλά και για διε-
θνή και εθνικά πρακτορεία ειδήσεων, για την ομο-
γένεια, τις πρεσβείες της Κύπρου στο εξωτερικό.
Έχει έναν πολύ σημαντικό ρόλο να επιτελέσει όπως
κάθε εθνικό πρακτορείο ειδήσεων.

Ένα εθνικό πρακτορείο ειδήσεων μπορεί να εί-
ναι αντικειμενικό; Αν και χρηματοδοτείται σε μεγά-
λο βαθμό από το κράτος εντούτοις πρέπει και οφεί-
λει να στηρίζει την αυτονομία του από τις εκάστοτε
κυβερνήσεις και πολιτικά κόμματα, για να μπορεί να
λειτουργεί σωστά.

Το κατάφερε το ΚΥΠΕ; Η δική μου εμπειρία των
6-7 χρόνων που ήμουν διευθυντής του επιβεβαιώνει
αυτό που λέω.

Τι σας έδωσαν τα χρόνια αυτά; Πάρα πολλές εμπει-
ρίες με ένα θετικό κλίμα συνεργασίας με τους ερ-
γαζόμενους. Ανέπτυξα δραστήριες διεθνείς σχέσεις

στο χώρο των ευρωπαϊκών πρακτορείων ειδήσεων,
των πρακτορείων της Μεσογείου και της νεοσύστα-
της παγκόσμιας ένωσης πρακτορείων ειδήσεων και
άρχισε να αναγνωρίζεται το ΚΥ.Π.Ε. πανευρωπαϊκά
ως ένας αξιόλογος σύμμαχος στην πληροφόρηση.

Γιατί φύγατε; Διότι επιλέγηκα για τη θέση που
κατέχω σήμερα. 

Γιατί κάνατε αίτηση για τη θέση αυτή; Διότι πά-
ντοτε με ενδιέφεραν τα ευρωπαϊκά θέματα. Είμαι
από τους πρώτους τηλεοπτικούς δημοσιογράφους
που είχαν πρόγραμμα για θέματα Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, παρακολουθούσα συνεχώς τις εξελίξεις στην ΕΕ
και βεβαίως διότι η φύση της εργασίας που κάνω τώ-
ρα έχει μεγάλη σχέση και συνάφεια με τα ΜΜΕ. 

Και τώρα ενδεχομένως να βρεθείτε ξανά στο ΡΙΚ,
ως γενικός διευθυντής. Γιατί κάνατε αίτηση για τη θέ-
ση του γενικού διευθυντή του ΡΙΚ;  Έκανα αίτηση τέ-
λος του 2001, όταν εργαζόμουν στο ΚΥ.Π.Ε. διότι με
ενδιέφερε πάρα πολύ η θέση του γενικού διευθυντή
του ΡΙΚ.

Η επιστροφή στον τόπο του εγκλήματος; Η επι-
στροφή στο σπίτι και στην οικογένειά μου θα έλεγα.
Έχοντας αποκομίσει διάφορες διευθυντικές εμπει-
ρίες στο Πρακτορείο Ειδήσεων που είναι και εκείνο
ημικρατικός οργανισμός, έχοντας κάνει και σπου-
δές διευθυντικές με υποτροφία του ΡΙΚ που δεν την
αξιοποίησε και είναι από τις αμαρτίες του, ένιωθα
ότι έπρεπε να επιστρέψω.

Ακούγεται το ότι είστε ένας από τους επικρατέ-
στερους για τη θέση. Πολύς κόσμος με ρωτά όπως
εσείς αν θα επιστρέψω στο ΡΙΚ. Ειλικρινά δεν ξέρω
αν θα αποφασίσει το συμβούλιο του ΡΙΚ να πληρώ-
σει τώρα τη θέση και αν θα εκλέξει εμένα. Είναι όλα
στη σφαίρα της θεωρίας. Αν μου προτείνουν τη θέ-
ση του γενικού διευθυντή σήμερα, θα το συζητή-
σουμε.

Κάθε λίγα χρόνια αλλάζετε δουλειά. Όχι ακρι-
βώς, ήμουν αρκετά χρόνια στο ΡΙΚ προτού κάνω την
πρώτη αλλαγή. Βέβαια πριν από το ΡΙΚ είχα εργα-
στεί ως καθηγητής σε σχολείο, σε μεγάλες ξένες
εταιρείες που μου πρόσφεραν σημαντικές θέσεις
με μονιμότητα και τις απέρριψα. 

Για σας η αλλαγή είναι πρόκληση;Δεν νιώθω μέ-
σα μου να αποτελεί ανάγκη η συνεχής αλλαγή. Από
τη στιγμή όμως που πήρα την πρώτη μεγάλη από-
φαση να φύγω μετά από 21 τόσα χρόνια από το ΡΙΚ,
όταν υπάρχει ευκαιρία για μια γόνιμη αλλαγή που
θα με ωφελήσει, το συζητώ. 

Είστε από τους λίγους που άφησαν το τηλεοπτι-
κό γυαλί.Δεν νομίζω να με παγίδεψε το γυαλί, για μέ-
να ήταν η ευκαιρία να εκφραστώ δημοσιογραφικά
και τίποτε πέραν αυτού. Βέβαια η καλή φιλοδοξία
δεν είναι κακό πράγμα, αλλά το να επιζητά κανείς
συνεχώς την προβολή, νομίζω ότι κάπου επηρεάζει
τη συμπεριφορά του. Δεν είναι ωραίο πράγμα όπου
πας να σε αναγνωρίζουν και να αναμένουν να είσαι
ο παντογνώστης, να συζητάς για τα πάντα μέσα από
εκπομπές, να παρουσιάζεις δελτία, να κάνεις ρε-
πορτάζ. Η κοινωνία σήμερα έχει δημιουργήσει ένα

σταρ σύστεμ που λειτουργεί αρνητικά.
Ποιο περιστατικό δεν ξεχνάτε από την τηλεο-

πτική σας εμπειρία; Εκείνες τις συζητήσεις μεταξύ
των υποψηφίων για την προεδρία, εκείνο το δίβατο
(debate) μεταξύ των υποψηφίων. Ήταν φοβερή η
προετοιμασία, είχα αγωνία όχι άγχος. Αυτή την έντα-
ση στη δημοσιογραφία την απολαμβάνω και είναι
γι’ αυτό που μου λείπει, η αδρεναλίνη.

Δεν σας φαίνεται να είστε αγχώδης. Πολλοί μου

το λένε, ίσως να οφείλεται στο ζώδιο μου που είναι
δίδυμος (γελά). 

Πώς παρακολουθείτε σήμερα τις τηλεοπτικές
συζητήσεις; Κάνοντας φωναχτά ερωτήσεις και μά-
λιστα είμαι επικριτικός κάποιες φορές γιατί ενώ εγεί-
ρονται θέματα πάνω στη συζήτηση αφήνονται να
πλανώνται χωρίς να κτίζει ο δημοσιογράφος πάνω σε
αυτά, διότι επιλέγει να ακολουθήσει τη σειρά των
ερωτήσεων του.

Ν

Δεν φταίει για όλα τα κακά η Ε.Ε.

ΘΕΜΗΣ
ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ
Η δημοσιογραφική πορεία του Θέμη Θεμι-
στοκλέους είναι γεμάτη από σημαντικές
στιγμές. Ως πολιτικός συντάκτης, την επο-
χή μάλιστα της παντοκρατορίας του ΡΙΚ,
είχε την ευκαιρία να καταγράψει ιστορικά
γεγονότα. Μια από αυτές τις στιγμές ήταν
το βράδυ που συντόνισε την πρώτη τηλεο-
πτική αναμέτρηση, ντιμπέιτ όπως το λέμε
τώρα, μεταξύ των υποψηφίων Προέδρων
της Δημοκρατίας, στις εκλογές του 1993.
Στη συνέχεια ο Θέμης Θεμιστοκλέους ανέ-
λαβε τη Διεύθυνση του Κυπριακού Πρα-
κτορείου Ειδήσεων για περίπου επτά χρό-
νια, θέση την οποία εγκατέλειψε πριν από
δεκαεπτά μήνες, αφότου ανέλαβε καθήκο-
ντα του επικεφαλής της Αντιπροσωπείας
της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην Κύπρο. 

Όταν ακούει ο Κύπριος τη λέξη Ευρωπαϊκή Ένωση τι του
έρχεται στο μυαλό; Τι θα ήθελα να του έρχεται στο μυαλό
είναι ένα πράγμα, το τι του έρχεται στο μυαλό είναι άλλο.
Οι Κύπριοι από τη μια δεν αισθάνονται ακόμη πλήρως τα
οφέλη από την ένταξή μας και από την άλλη νιώθουν το κό-
στος για την προσαρμογή σε αυτό που λέμε ευρωπαϊκό
κεκτημένο.

Οτιδήποτε κακό συμβαίνει…  αποδίδεται στην Ευρω-
παϊκή Ένωση. Για παράδειγμα ανέβηκε η τιμή του πετρε-
λαίου διότι αυτό συνέβηκε διεθνώς, φταίει το ευρώ έξι μή-
νες προτού καν φτάσει στην Κύπρο. 

Όταν ακούσει ευρώ τι σκέφτεται ο Κύπριος; Τη λαν-
θασμένη αντίληψη ότι η εισαγωγή του ευρώ θα φέρει αύ-
ξηση των τιμών και ότι οι επιχειρηματίες θα καταληστεύ-
σουν τον κόσμο.

Τον Σεπτέμβριο με τη διπλή αναγραφή τιμών παρου-
σιάστηκαν αυξήσεις τιμών. Οι τιμές σε ορισμένα προϊό-
ντα ανέβηκαν εκείνη την περίοδο κατά συγκυρία διότι αυ-
ξήθηκαν οι τιμές πρώτων υλών διεθνώς.

Ο Κύπριος είναι έτοιμος 1η Ιανουαρίου να χρησιμο-
ποιήσει το ευρώ; Οι Κύπριοι στη συντριπτική πλειοψηφία
έχουν εμπειρίες με το ευρώ διότι ταξιδεύουν σε ευρω-
παϊκές χώρες. Στις τελευταίες έρευνες είδαμε ότι οι Κύ-
πριοι δηλώνουν όλο και περισσότερο ότι είναι ενημερωμένοι
και έτοιμοι.

Είναι ευχαριστημένη η Ε.Ε με τον τρόπο που η Κύπρος
ετοιμάζεται για την υιοθέτηση του ευρώ; Τους πρώτους
μήνες αυτού του χρόνου διατηρούσε κάποιες φοβίες διό-
τι καθυστερούσε η Κύπρος να πάρει μπρος, γινόντουσαν
πράγματα με αργό ρυθμό και συνέκριναν την Κύπρο με
ό,τι είχε γίνει στη Σλοβενία ή ό,τι γινόταν στη Μάλτα. Τώ-
ρα έχει εντατικοποιηθεί η εκστρατεία ενημέρωσης και
μπαίνουμε στην τελική ευθεία.

Αν ρωτήσεις έναν πολίτη μια λίρα πόσα ευρώ είναι θα
ξέρει να απαντήσει; Θα σας το πω διαφορετικά, τον Ια-
νουάριο θα σκεφτόμαστε σε ευρώ, αυτό είναι το μυστικό.
Γιατί συνεχώς θα πρέπει να κάνω πράξεις στο μυαλό μου; 

Οι ευάλωτες ομάδες πληθυσμού πόσο καλά προετοι-
μάστηκαν;Τέσσερα ευρωλεωφορεία ολοκλήρωσαν τις πε-
ριοδείες στις μεγάλες κοινότητες, με ειδικά εκπαιδευμέ-
νο προσωπικό, το οποίο ενημερώνει τις ευάλωτες ομάδες.
Η πληροφόρηση πηγαίνει στις κοινότητες, δεν συμβαίνει
το αντίθετο, όμως ο πολίτης θα πρέπει να αισθάνεται την
ανάγκη κι ο ίδιος να τρέξει για να ενημερωθεί για οτιδήποτε
τον αφορά.

Έρχεται κοντά σας ο πολίτης για να ζητήσει ενημέρω-
ση; Δεν θα έλεγα ότι
έχουμε πλήθη επισκε-
πτών.

Συνήθως γιατί απευ-
θύνονται κοντά σας; Συ-
νήθως έχουν παράπονα
με το κράτος και έρχο-
νται σε μας με το επιχεί-
ρημα ότι παραβιάζονται
τα δικαιώματά τους.
Εμείς δεν έχουμε αρμο-
διότητα να παρεμβαί-
νουμε στις ενέργειες του
κράτους -μέλους. Μίλη-
σα όμως με όλους τους

υπουργούς και βρήκα θετική ανταπόκριση, έτσι σοβαρά πα-
ράπονα τα παραπέμπω κοντά τους. 

Ο Πρόεδρος Παπαδόπουλος την 1η Μαΐου 2004 είχε πει
ότι στόχος μας είναι να γίνουμε ένας δημιουργικός εταί-
ρος και όχι προβληματικός. Τελικά τι είμαστε; Η Ευρω-
παϊκή Ένωση αναγνωρίζει την ιδιαιτερότητα του προβλή-
ματος που αντιμετωπίζει η Κύπρος και στηρίζει τις προ-
σπάθειες των Ηνωμένων Εθνών για να επιτευχθεί το συ-
ντομότερο μια συνολική λύση του Κυπριακού. Από εκεί και
πέρα η ΕΕ χαίρεται όταν η Κύπρος συμβάλλει δημιουργι-
κά με ιδέες και πρωτοβουλίες σε όλους τους τομείς δρα-
στηριότητας.

Συμβάλλει; Σε αρκετά μεγάλο βαθμό. 

Γέμισαν οι άδειες καρέκλες των Βρυξελλών των πρώ-
των χρόνων; Βεβαίως, αντιλαμβάνομαι ότι έχει στελεχω-
θεί καλύτερα η αντιπροσωπεία της Κύπρου στις Βρυξέλλες
και όταν ταξιδεύω προς Βρυξέλλες βρίσκω στο αεροπλά-
νο πάρα πολλούς φίλους που πηγαίνουν ως εκπρόσωποι
του κράτους σε διάφορα όργανα και θεσμούς.

Με γνώση και άποψη;Ασφαλώς, έτσι θέλω να πιστεύω.
Η ΕΕ πουλά στα ΜΜΕ; Βλέπουμε ότι πουλά όλο και πε-

ρισσότερο είτε για καταστάσεις που δεν είναι τόσο ευχά-
ριστες όπως πρόσφατα το θέμα του αφθώδους πυρετού και
τα μέτρα που έπρεπε να ληφθούν με βάση κοινοτικές οδη-
γίες για την ασφάλεια και την υγεία των πολιτών. 

Ποιο ήταν το μεγαλύτερο πρόβλημα που αντιμετωπί-
σατε αναλαμβάνοντας τη Διεύθυνση της Αντιπροσωπεί-
ας; Έπρεπε να μπω εγώ στο πετσί του ρόλου μου, να μάθω
τον κόσμο, την ορολογία, η δουλειά αυτή είναι ένα μεγά-
λο σχολείο, κάθε μέρα μαθαίνω πολλά, διότι ασχολούμαι
με πάρα πολλά θέματα καθημερινά. 

Το ότι τα αγγλικά ήταν η πρώτη σας γλώσσα βοηθά;
Βεβαίως, αλλά πρέπει να τονίσουμε ότι η ΕΕ στηρίζεται
στην πολυγλωσσία, θέλουμε οι νέοι να μπορούν να μιλούν
δυο άλλες ευρωπαϊκές γλώσσες πέρα από τη μητρική τους.

Τι στίγμα θέλετε να αφήσει το πέρασμά σας από την
Αντιπροσωπεία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής; Ορθά χρησι-
μοποιήσατε τη λέξη πέρασμα διότι έτσι το βλέπω.

Γιατί; Διότι έχω ένα συμβόλαιο που διαρκεί πέντε χρό-
νια και μετά πρέπει να εγκαταλείψω, μια που υπάρχει ένας
κανονισμός που λέει ότι όταν διαχειρίζεσαι χρήματα της
ΕΕ στα πέντε χρόνια πρέπει να αλλάζεις πόστο. Ο πρώτος
μου στόχος είναι να μεταφέρω σωστά τα μηνύματα της Ευ-
ρώπης στην Κύπρο, να είναι ο Κύπριος πολίτης ενήμερος,
να θέλει να παρακολουθεί και να συμμετέχει στα ευρωπαϊκά
δρώμενα. 

Μετά την Αντιπροσωπεία τέλος Αυγούστου 2010, τι
πλάνα έχετε; Σίγουρα δεν θα μείνω αδρανής, οι αναζητή-
σεις μου θα είναι στο δικό μου γνώριμο χώρο της δημο-
σιογραφίας, χωρίς να αποκλείω και οτιδήποτε άλλο.

Ετοιμάζεται 
γραφείο 
πληροφόρησης 
για τους 
Τ/κύπριους

«Τον Ιανουάριο θα σκεφτόμαστε σε ευρώ, αυτό είναι το μυστικό»

Από το ΡΙΚ στο ΚΥΠΕ,
ακολούθως στην
Αντιπροσωπεία και
ενδεχομένως πολύ
σύντομα η επιστροφή
στο ΡΙΚ ως γενικός
διευθυντής.

Επικρατεί 
η λανθασμένη
αντίληψη ότι 
η εισαγωγή του ευρώ
θα φέρει αύξηση 
των τιμών και ότι 
οι επιχειρηματίες 
θα καταληστεύσουν
τον κόσμο.

Ποια είναι η σχέση των Τουρκοκυπρίων με
την Αντιπροσωπεία της Ε.Ε. στην Κύπρο;Η Αντι-
προσωπεία αγκαλιάζει τους Τουρκοκύπριους
όπως και τους Ελληνοκύπριους και όλους τους
Ευρωπαίους πολίτες στην Κύπρο. Συνεπώς όταν
οργανώνουμε μια εκδήλωση ή δραστηριότη-
τα πάντοτε καλείται και η τουρκοκυπριακή κοι-
νωνία των πολιτών, τα τουρκοκυπριακά ΜΜΕ. 

Συμμετέχουν; Όχι στο επίπεδο που θα ήθε-
λα. Έρχονται Τουρκοκύπριοι αραιά και πού εδώ,
όλο και περισσότεροι επικοινωνούν μαζί μας
και ζητούν πληροφόρηση για διάφορα θέματα.

Γιατί είναι κουμπωμένοι; Ίσως γιατί η Αντι-
προσωπεία βρίσκεται στις ελεύθερες περιο-
χές και θα πρέπει να μπουν στον κόπο να πε-
ράσουν την πράσινη γραμμή. Έχει αποφασι-
στεί να λειτουργήσει το Φεβρουάριο ένα γρα-
φείο πληροφόρησης για τους Τουρκοκύπριους
στο μέρος της Λευκωσίας που βρίσκεται στις
περιοχές που δεν ελέγχονται από την Κυπρια-
κή Δημοκρατία, κάτω από το πρόγραμμα χρη-
ματοδότησης για την ανάπτυξη της τουρκοκυ-
πριακής κοινότητας. 

Έχετε πάει στα κατεχόμενα; Βεβαίως, έχω
πάει χωρίς διατυπώσεις ορισμένες φορές, μια
εκ των οποίων ήταν για να συναντηθώ με τον
Μεχμέτ Αλί Ταλάτ, όμως έχω εμποδιστεί άλλες
τόσες διότι μου ζήτησαν να περάσω από τη δια-
δικασία έκδοσης βίζας. Η δική μου θέση είναι
ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν αναγνωρίζει εξω-
τερικά σύνορα μέσα στην Κυπριακή Δημοκρα-
τία, ούτε άλλο κράτος εκτός από την Κυπριακή
Δημοκρατία και είμαι υποχρεωμένος να στη-
ρίζω την επίσημη πολιτική της ΕΕ. 

Πώς ήταν η συνάντηση με τον Μεχμέτ Αλί
Ταλάτ; Πολύ φιλική, ανάλωσα όλο σχεδόν τον
χρόνο μου για να τον ενημερώσω για την απο-
στολή μου.

Διότι είχε κάποιες επιφυλάξεις; Εξακο-
λουθεί να αντιτίθεται στο διορισμό Ελληνοκυ-
πρίου στη θέση του Αντιπροσώπου της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής στην Κύπρο, έχει στείλει και
επιστολές στις Βρυξέλλες αλλά η Επιτροπή με
στηρίζει και ζητά συνεχώς να διευκολυνθώ για
να μπορέσω να επιτελέσω την αποστολή μου. 

> Συνέντευξη με τον επικεφαλής της Αντιπροσωπείας της Ε.Ε. στην Κύπρο
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